
   
 

 
 

7. april 2017 
 
 
I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut vedr. kvotefordeling:  
 
1: Er det korrekt, at den udenskærs forsøgskvote efter torsk er uddelt sådan, at kun ét rederi har fået en 
kvote på mere end 500 tons og at vedkommende rederi har fået 1.000 tons? 
 
2: Er det korrekt at vedkommende rederi ikke har noget fartøj, der kan fiske udenskærs? 
 
3: Er der korrekt, at beslutningen om dette er truffet af Naalakkersuisoq for Fiskeri og Fangst? 
 
4: Hvis dette er korrekt, med hvilken begrundelse har Naalakkersuisoq for Fiskeri og Fangst truffet denne 
afgørelse. 
 
5: Hvilke kriterier ligger i øvrigt til grund for tildelingen af kvoter til udenskærs forsøgsfiskeri efter torsk? 
 
6: Er det det samlede Naalakkersuisuts holdning at denne fremgangsmåde, hvor et enkelt rederi 
tilsyneladende bliver tilgodeset på et usagligt grundlag er korrekt? 
(Medlem af Inatsisartut Michael Rosing. Demokraterne) 
 
Begrundelse 
Borgerne har en ret til at forvente at afgørelser truffet af Naalakkersuisut hviler på et objektivt grundlag, 
specielt når det drejer sig om vores fælles ressourcer.  
 
Dette betyder, at der må være tungtvejende grunde til at begunstige et enkelt rederi med en kvote, der er 
dobbelt så stor som den næststørste forsøgskvote.  
 
Dette har borgerne ret til at vide for, at de kan have et minimum af tillid til Naalakkersuisut. 
 
Jeg ønsker svar på mine spørgsmål inden 10 dage 
 


